
 

 

Referat af landsdelsmøde landsdel 8  
24. januar 2022 kl. 19.00-21.30  
 
 
 

1. Velkomst og andagt  
 
2. Valg af dirigent   

Stefan Buntzen-Christensen blev valgt.  
Stefan konstaterede at landsdelsmøde er indkaldt 8 
uger inden mødet og dermed lovligt. 
 

3. Valg af referent  
Stine Nielsen blev valgt. 

 
4. Forelæggelse af landsdelsledelsens beretning til ef-
terretning (Bilag 1)  

Beretningen blev gennemgået uden yderligere kom-
mentarer. Landsdelsmødet godkendte beretningen.  

 
Aflæggelse af regnskab fra landsdelsledelsen til godken-
delse (Årsregnskab bilag 4 eftersendes efter 31/12), herunder 
fastlæggelse af budget for perioden frem til næste landsdels-
møde bilag 5 
 
Årsregnskab 
Bemærkning fra landsdelsledelse om, at regnskabet før co-
rona ikke var bæredygtigt. Det bør den kommende landsdels-
ledelse forholde sig til. 
 
Årsregnskabet blev godkendt. 
 
 
Budget  
Budget er udarbejdet med udgangspunkt i et ”normalt” år uden 
nedlukninger og aflysninger. 
 
Spørgsmål og kommentarer fra salen:  

• Med ”transport til andre arrangementer” menes der 
transport til seniorfestivallen 

• Der er ikke afsat udgifter til landslejr. LDL har i efter-
året rakt ud til alle ekspeditionsledere med forespør-
gelse om hvordan landsdelsledelsen kan understøtte 
ekspeditionerne. Der har ikke være nogle ønsker fra 
ekspeditionslederne.  

• Spørgsmål fra salen om hvorvidt der er mulighed for, 
at nystartede kredse kan blive fritaget for kontingent 
det første år, da de i forvejen er fritaget fra kontingent 
fra landsforbundet. Dette opfordres den kommende 
landsdelsledelse at arbejde videre med. 

• Det blev bemærket, at det ikke er udtrykt i budgettet, 
at der på landsmødet blev vedtaget et mål om med-
lemsfremgang. Dette blev taget til efterretning. 

• Bemærkning om, at grundet et nuværende kapital-
overskud, er det acceptabelt at der er indregnet et un-
derskud de kommende år. 

• Drøftelse om kontingentnedsættelse. Kontingent blev 
behandlet for 3-4 år siden med en ændring fra 13 kr. til 
10 kr. pr medlem. Bemærkning: Der er budgetteret 



 

 

underskud, derfor bør der ikke være yderligere kontin-
gentnedsættelse.  

• Der eftersendes et budget hvor egenkapital er opdate-
ret.  

 
Budgettet blev godkendt.  
 
 
  

 
6. Valg af en revisor samt en stedfortræder for denne.  

Thomas Regnslykke Degn blev valgt som revisor 
med klapsalve. 
Michael Voer blev valgt som stedfortræder med klap-
salve. 
 

7. Forslag fra kredsene og landsdelsledel-
sen om landsdelens plan for perioden frem til næste landsdels-
møde.  
 

1. Forslag fra landsdelsledelsen om en 
netværksbaseret struktur (Se motivation bilag 2, net-
værksstruktur i landsdel 8 bilag 3).   
Der stemmes om dispensation fra vedtægterne i for-
hold til opstilling af kandidater til et ekstraordinært 
landsdelsmøde 1. marts 2022  
 Anne Kirstine fra landsdelsledelsen motiverede for-
slaget. Dette er en forsøgsperiode til og med januar 
2025. 
 
Spørgsmål til opstilling til valg. Kan man stille op uden 
for netværk?  
Ja det kan man princippet godt. Der er ikke nogen 
vedtægtsbestemmelser som forhindrer dette, da der i 
dag ikke er beskrevet en netværksmodel i FDF’s ved-
tægter. Dog blev der kraftigt opfordret til, at hvis kred-
sene stemmer for dispensation af krav om opstilling af 
kandidater, betyder det, at de vil gøre deres bedste for 
at netværket samarbejder om at indstille en kandidat. 
 
Bekymring om at det er tordensskjold soldater som i 
forvejen har mange opgaver i FDF og det derfor kan 
være vanskeligt at finde en repræsentant.  
Hvis netværket finder det umuligt at finde en repræ-
sentant, må konsekvensen være at, at netværket ikke 
er repræsenteret i denne periode. Det må så være op 
til den siddende landsdelsledelse at opsøge det på-
gældende netværk. 
 
Spørgsmål til hvor mange netværk er repræsenteret 
på landsdelsmødet i aften?  
Alle netværk er repræsenteret til landsdelsmødet. 
 
Spørgsmål om forpligtelse.  
Landsdelsledelsen skal vælges med forskellig tidshori-
sont, for at imødekomme de nuværende vedtægter i 
LD8 om, at kun halvdelen af landsdelsledelsen er på 
valg ved hvert landsdelsmøde.  
 



 

 

Den valgte landsdelsledelse skal konstituere sig efter-
følgende. Drøftelse af hvordan formandsposten kan 
deles mellem flere, f.eks. ligesom en kredsledelse. 
Rasmus Nabe, den nuværende kasser har tilbudt sig 
som ekstern kasser, hvis rollen ikke kan besiddes 
blandt de siddende medlemmer.  
 
Der blev udtrykt opbakning til forslaget, da det kunne 
styrke forbindelse mellem netværk og landsdelsledel-
sen.  
 
Der var et ønske om at samarbejdsaftalen mellem HB 
og LDL blev udsendt. Samarbejdsaftalen eftersendes.  
 
Forslag om tillæg til forretningsordenen, som blev 
fremlagt af landsdelsledelsen. Landsdelsledelsen 
fremstillede et forslag om tillæg til den interne forret-
ningsorden, som den kommende landsdelsledelse kan 
overveje at tilføje i forretningsordenen. Spørgsmålet 
lød på, om der skal stemmes om dette tillæg. 
Der blev svaret, at der skal ikke stemmes om tillæg-
get. Som vedtægterne er nu, er det ikke muligt at 
stemme en ny struktur igennem. Tillægget er derfor en 
opfordring fra den nuværende landsdelsledelse om at 
beskrive den interne organisering i forretningsordenen. 
 
Forslaget blev enstemmigt vedtaget.  
 
Indkaldelse til ekstraordinært landdelsmøde sendes ud 
snarest.  
 
HB-repræsentant Søren Rejkjær inviterede den kom-
mende landsdelsledelse til HB-møde den 11.-13. 
marts 

 
 
 

2. Forslag fra K 5: Landsdelsledelsen 
skal udarbejde et forslag til kontingentudvikling over 
de næste 10 år, til fremlæggelse på landsdelsmødet 
2023. 

 
Stemmer for: 13 
Stemmer imod: 6 

 
Forslaget blev godkendt 

 


